
 

 

Protokół  

z dnia 9 lutego 2016 roku 

ze spotkania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z mieszkańcami oraz Radą Osiedla Przyjaźni 

   

Uczestnikami spotkania byli mieszkańcy osiedla i Rada Osiedla Przyjaźni oraz:  

1. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Sabina Nowosielska 

2. Z-ca Prezydenta – Artur Maruszczak 

3. Radna Rady Miasta  - Ryszard Masalski 

3. Inspektor Wydziału AG Urzędu Miasta – Dorota Tomala (protokolant) 

4. Specjalista ds. medialnych Urzędu Miasta – Jarosław Jurkowski. 

 

Prezydent Miasta w kilku słowach wprowadzenia przedstawiła obecnym zasady podziału 

środków do Budżetu Obywatelskiego. Następnie Prezydent A. Maruszczak omówił zadania 

już wykonane w osiedlu oraz te, które zostaną zrealizowane. Przewodniczący osiedla 

zaproponował kilka naglących tematów do omówienia: 

 

1. W osiedlu nadal nie ma kanalizacji, więc na jakim etapie jest inwestycja. 

Prezydent A. Maruszczak odpowiedział, że w budżecie tegorocznym jest 

realizowany projekt wykonania kanalizacji deszczowej i sanitarnej przez MWiK. 

Będą to wykonywali  z własnych środków, bo nie ma na razie na te zadania 

pieniędzy unijnych. Możliwe, że nowy nabór ruszy w maju tego roku. Wtedy wg 

ustaleń i rozmów prowadzonych z Generalną Dyrekcją Dróg i Autostrad  w 

Opolu ruszy budowa ul. Przyjaźni wraz z chodnikami. Najpierw jednak Gmina 

musi zrobić kanalizację. Po wykonaniu kanalizacji, prawdopodobnie nie będą 

naliczane opłaty adiacenckie. 

2. Na pytanie czy Pani Prezydent lobbuje na rzecz budowy obwodnicy Północnej 

mieszkańcy otrzymali odpowiedź twierdzącą.  

3. Prezydent A. Maruszczak stwierdził, że rów R3 (jak każdy inny) musi być 

czyszczony i utrzymywany przez właścicieli terenów, przez który przebiega. 

Między ul. Przyjaźni, a osiedlem Blachownia utrzymanie rowu należy do gminy, 

natomiast po drugiej stronie ul. Przyjaźni rów należy do prywatnych właścicieli 

i oni powinni utrzymywać obiekt w należytym stanie. 
4. Mieszkańcy zwrócili uwagę na źle zaplanowany rozkład jazdy autobusów MZK. 

Zmieniono status przystanku i jest obecnie „na żądanie”. Nie ma  transportu 

miejskiego już po 16:20. Zabrakło też linii, która była prze godz. 6:00 rano. Puste 

przepływy taboru są między godz.14:00 a godz. 15:00. Dzieci szkolne muszą wysiąść 

przy biurowcu i pieszo po drodze bez chodników wracać do domu. Na pisma 

kierowane przez mieszkańców do MZK  brak reakcji z powodu, ja informowano 

zainteresowanych w pismach, zbyt mało mieszkańców. 

      Prezydent zapewniła, iż będzie zrobiona analiza potokowa pasażerska celem 

poprawienia rozkładu jazdy w mieście. Robi się takie w kwietniu i w osiedlu 

Przyjaźni też przeprowadzone będą takie badania.  

5. Jeden z mieszkańców zwrócił uwagę, że nie można dostać pozwolenia na budowę 

oczyszczalni przydomowych. 

Prezydent A. Maruszczak wyjaśnił, iż w aktualnie obowiązujących planach 

zagospodarowania przestrzennego faktycznie nie przewiduje się budowania 

własnych oczyszczalni, jedna obecna władza dokonuje zmian i w propozycji do 

planu zagospodarowania zapis zakazujący zniknie. Proces potrwa  około dwóch 

lat ponieważ ustalenia wiążą ze sobą wiele podmiotów i muszą być spójne.  
6. Mieszkańcy mieli prośbę o większą dbałość i zainteresowanie zabytkowymi 

pustostanami. Jeden z nich, budynki z sypiącym się już dużym kominem, to nieczynna 

od wielu lat stolarnia z około 1700 roku. Korzenie drzew tam rosnących, niszczą 



 

 

pomieszczenia w budynku mieszkalnym posadowionym obok pustostanu tj. przy ul. 

Przyjaźni 34. Drugim obiektem jest spalony budynek po sali gimnastycznej na terenie 

szkoły zakładowej w Blachowni. 

Prezydent wspomniała, iż możliwości Gminy w kwestii karania właścicieli tych 

obiektów są ograniczone. Pozostaje pisemna forma ostrzeżenia, i później 

wystosowanie kar, kolejno jedna po drugiej. W odniesieniu do obu przypadków, 

Urząd napisze do Nadzoru Budowlanego pisma o grożącej katastrofie budowlanej z 

prośbą podjęcia przez nich czynności prawnych.  

7. W osiedlu istnieje potrzeba poprowadzenia ścieżki rowerowej. Mieszkańcy wskażą  

właściwą lokalizację wzdłuż kanału gliwickiego z potrzebą doświetlenia tego miejsca. 

Prezydent A. Maruszczak przeanalizuje możliwość budowy takiej ścieżki. 
8. Przy ul. Owocowej został oddany do użytku plac z mini boiskiem do gry w kosza. 

Nadal brak  oświetlenia tej ulicy oraz miejsca do gry. Ponadto, nie utwardzono drogi 

dojazdowej i nie ma możliwości po opadach dotrzeć do boiska z powodu dużego 

błota. 

Prezydent wspomniała, iż najpierw trzeba uporządkować stan prawny 

ul. Owocowej ponieważ Gmina nie będzie robiła drogi na nieswoim terenie. 

Miasto natomiast w pierwszej kolejności zajmie się doprowadzeniem do 

właściwego stanu zaniedbanej drogi gminnej, która obecnie jest porośnięta 

krzewami i drzewami. 

Wiosną zapoznamy się ze stanem faktycznym w terenie. Natomiast w kwestii 

oświetlenia – trwają ustalenia z TAURON –em. Aktualnie, miasto wprowadziło 

do budżetu nowe zadanie pod nazwa „doświetlenie miasta” więc temat będzie 

realizowany. 
9. Zwrócono uwagę na słabo widoczne przejścia dla pieszych. Brak oświetlenia czy 

nawet pulsacyjnego sygnału dla kierowców, uniemożliwia przejście pieszych  na 

ul. Przyjaźni przy Kościele. Nie jest to problem jednostkowy. W całym mieście należy 

zadbać o bezpieczeństwo pieszych na źle oświetlonych pasach. 

Prezydent przyznała, iż uwaga jest słuszna i zajmie się tematem. 
  

Wniesiono kilka postulatów, na które Prezydent zasugerowała, aby pismami 

skierowanymi do Przewodniczącego Rady Osiedla nadać im właściwy bieg i tak: 

1. Nie świecą lampy przy ul. Bocznej i Przyjaźni. 

2. Na ul. Bocznej miała być wycięta brzoza. Nadal rośnie. 

3. W celach bezpieczeństwa, istnieje konieczność postawienia radaru na drodze 

Przyjaźni Działający wcześniej spełniał swoje zadanie i w dużym stopniu spowalniał 

ruch aut.  

4. MZK nie dba o porządek na przystanku. 

5. Powtarzać znaki graniczące prędkość z obu stron ul. Przyjaźni. Można zainstalować 

odcinkowy pomiar prędkości. To doraźnie, ale spowolni ruch na tej drodze,  

6. Postawić piłko chwyty na nowym boisku do gry w kosza przy ul. Owocowej. 

7. Zarządca drogi Przyjaźni nie porządkuje poboczy. Robią to sami mieszkańcy. 

8. Las przy cmentarzu jest notorycznie zaśmiecany. Pojawiła się plaga lisów. Nadal 

widoczne są dziki. 

 

Na tym spotkanie zakończono. 

 

 

 

 
Protokolant 

Dorota Tomala 

 


